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P R O T O K Ó Ł 
 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych  
Rady Gminy Świdwin  odbytego w dniu 29 września 2011  roku 

 

 

Stan członków komisji ..................................... 6 

Obecnych na posiedzeniu ................................ 6 
 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Posiedzenie otworzyła  Przewodnicząca Komisji Pani Justyna Twardys. 

Powitała członków Komisji oraz zaproszonych gości: 

 

 

♦ Pana Zdzisława Pawelca - Wójta Gminy  

♦ Pana Kazimierza Lechockiego – Zastępcę Wójta  

♦ Panią Halinę Cybul – Zastępcę Przewodniczącego Rady  

♦ Pana Krzysztofa Kaszubę – Przewodniczącego Rady  

♦ Pana Antoniego Giluka – Zastępcę Przewodniczącego Rady 

♦ Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 

♦ Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 

♦ Pana Sebastiana Basiejkę – Kierownika referatu Oświaty UG 

♦ Panią Irenę Sołtowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Bierzwnicy 

♦ Panią Elżbietę Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Działalność Gminnej Hali Sportowej za I-sze półrocze 2011 roku 

2. Podsumowanie reorganizacji sieci szkół 

3. Podsumowanie pracy szkół – wyniki nauczania 

4. Wolne wnioski 

 

Nie wniesiono uwag do proponowanego porządku posiedzenia. 

 

 
Ad.1. DZIAŁALNOŚĆ GMINNEJ HALI SPORTOWEJ ZA I-SZE 
PÓŁROCZE 2011 ROKU 
Podsumowania działalności hali dokonał w formie prezentacji multimedialnej 

Kierownik Referatu Oświaty Pan Sebastian Basiejko.  
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Wynagrodzenie pracownika + ZUS + pochodne 

Gminnej Hali Sportowej  

36188,92 

Zakup energii elektrycznej  8287,59 

Gaz  30815,17 

Woda  1208,81 

Ścieki, śmieci  2598,80 

Koszenie terenów zielonych  505,90 

Usługi internetowe  389,40 

Telefony komórkowe 473,32 

Telefony stacjonarne  547,77 

Ryczałty samochodowe, delegacje 1056,50 

Fundusz socjalny  2399,00 

Odśnieżanie 1230,00 

Transport dzieci, sportowców  1350,00 

Opieka medyczna na zawodach  200,00 

Przegląd hali  3075,00 

  
 

Zakupy 

Środki czystości  1713,42 

Artykuły żywnościowe 2859,46 

Zakupy drobne  840,00 

Materiały budowlane  2609,25 

Dotacja na kluby sportowe Rega  7000,00 

Dotacja na kluby spo rtowe Bushi-do 13000,00 

Apteczka  67,50 

Pozostałe usługi  557,25 

Nagrody 2507,86 

  
 



 3 

Działalność sportowa hali  
 

Mistrzostwa Gminy Świdwin w mini piłce nożnej – Szkół Podstawowych – 
styczeń 

Mistrzostwa Gminy Świdwin w piłce nożnej – Gimnazjada – styczeń 
Mecze kontrolne w piłce ręcznej pomiędzy UKS Rega Bierzwnica, AZS 

Politechnika Koszalin, UKS OPTY Mielno- styczeń/luty 
Gry i zabawy z dziećmi podczas ferii zimowych – luty  
Rozgrywki w ramach Liga Bałtycka Orlik 2012-marzec 
 Mistrzostwa Gminy Świdwin w piłce koszykowej dziewcząt i chłopców – 

Szkół Podstawowych - marzec 
Mistrzostwa Gminy Świdwin w piłce koszykowej dziewcząt i chłopców – 

Gimnazjada – marzec 
Półfinały Mistrzostw Województwa w mini piłce ręcznej dziewcząt Szkół 

Podstawowych – kwiecień 
Rozgrywki w ramach Liga Bałtycka Orlik 2012-kwiecień  
Wojewódzki Turniej Młodziczek w piłce ręcznej dziewcząt- maj 
Działalność sekcji sportowych na hali  w Lekowie: 
UKS Rega Bierzwnica: 
Sekcja piłki nożnej – wtorek 15:45-17:15 
Sekcja piłki  ręcznej – czwartek  15:45-17:15 
C) Sekcja gier zespołowych SP Klępczewo – poniedziałki 15:45-17:15 
2. MUKK BUSHI-DO Lekowo: 
A) Sekcja piłki nożnej – środa 15:00-16:30, czwartek 15.45-17.15 
B) Sekcja karate – czwartek 14:45- 15:45 
C) Sekcja piłki siatkowej - środa 16:30-17:30 
 
Organizacja  wraz z Diecezją  Koszalińsko-kołobrzeską wypoczynku dla dzieci i 

młodzieży z terenu całej Polski w okresie  
I turnus – 25.06-11.07.2011 – 45 uczestników – przychód -  7040 
II turnus – 13.07-29.07.2011- 36 uczestników  - przychód - 5440 
 

 

Nie zgłoszono pytań do pkt 1. 

  

Ad.2. PODSUMOWANIE REORGANIZACJI SIECI SZKÓŁ  
 

Prezentacji materiałów w formie multimedialnej dokonał Kierownik Referatu 

Oświaty Urzędu Gminy Pan Sebastian Basiejko.  
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Tabeli 1 liczbie  uczniów w poszczególnych szkołach oraz szkolnym 2010/ 2011. 
Nazwa
szkoły

Szkoła Podstawowa Gimnazjum

klasy Razem
uczniów

Liczba
oddziałów

Klasy Raze m
uczniów

Liczba
oddziałów0 I II III IV V VI I II III

Zespół Szkół w
Bierzwnicy 

14 15 10 15 16 16 16 102 6,00 (1) 25 24 15 64 3,00

Zespół Szkół w
Lekowie

16 17 12 23 16 13 16 113 6,00 (1) 19 37 34 90 5,00

Zespół  Szkół w
Oparznie 

12 7 8 6 10 9 7 59 4,00* (1) 18 12 14 44 3,00

Szkoła
Podstawowa  w

Klępczewie

6 6 5 6 6 5 6 40 4,00* (1) X

Szkoła
Podstawowa  w

Rusinowie  

11 7 9 7 5 9 9 57 4,00*(1) X

Ogółem 59 52 44 57 53 52 54 371 24,00(5) 62 73 63 198 11,00

Tabeli 2 liczbie  uczniów w poszczególnych szkołach szkolnym 2011/ 2012. 
Nazwa
szkoły

Szkoła Podstawowa Gimnazjum

klasy Razem
uczniów

Liczba
oddziałów

Klasy Raze m
uczniów

Liczba
oddziałów0 I II III IV V VI I II III

Zespół Szkół w
Bierzwnicy 

24 13 13 10 15 15 17 107 6(1) 16 23 22 61 3

Zespół Szkół w
Lekowie

18
19

18 25 18 28 25 20 171 6(2) 27 22 17
19

85 4

Szkoła Filialna
w  Oparznie 

17 8 9 7 7 10 14 72 6(1) x x x x x

Ogółem 78 39 47 35 50 50 51 350 18(4) 43 45 58 146 7

 

 

Ilość dzieci z  obwodu Rusinowa w Filii w Oparznie 
 

„„00””--  22  ooss..   

KKllaassaa  11  ––  00  ooss..   

KKllaassaa  22  --  00  ooss..   

KKllaassaa  33  --  00  ooss..   

KKllaassaa  44  --  00  ooss..   

KKllaassaa  55  --  11  ooss..   

KKllaassaa  66  --  55 ooss..   
 

Ilość dzieci z obwodu Rusinowa, Klępczewa i Oparzna w Zespole Szkół w 
Lekowie  

 

Ilość dzieci z  obwodu Oparzna w Szkole Podstawowej w Lekowie 

     
   „0”- 5 ooss..   

Klasa 1- 1 ooss..   
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Klasa 2- 4 ooss..   

Klasa 3- 1 ooss..   

Klasa 4- 1 ooss..   

Klasa 5- 2 ooss..   

Klasa 6- 1 ooss..  
 

Ilość dzieci z  obwodu Klępczewa w Szkole Podstawowej w Lekowie 

         

„0”- 8 ooss..   

Klasa 1-  0 ooss..   

Klasa 2-  6 ooss..   

Klasa 3-  3 ooss..   

Klasa 4-  3 ooss..   

Klasa 5-  4 ooss..   

Klasa 6-  3 ooss..  

 

Ilość dzieci z obwodu Oparzna w Gimnazjum w Lekowie 

 
Klasa 1-1 ooss..   

Klasa 2-1 ooss..   

Klasa 3-0 ooss..         
 

Poruszona została ponadto kwestia dowozu dzieci do szkół.  

 
TYGODNIOWY ROZKŁAD DOWOZU UCZNIÓW AUTOBUSEM SZKOLNYM (GIMBUSEM)                                           

DO ZESPOŁU SZKÓŁ W BIERZWNICY  W ROKU SZKOLNYM 2011/2012 
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8:05 ---- 8:25 8:30 8:05 ---- 8:25 8:30 8:05 ---- 8:25 8:30 8:05 ---- 8:25 8:30 8:05 ---- 8:25 8:30 

I 12:40 12:40 13:05 13:05 12:40 12:40 13:05 13:05 12:40 12:40 13:05 13:05 12:40 12:40 13:05 13:05 12:40 12:40 13:05 13:05 
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II 14:30 14:30 14:55 14:55 14:30 14:30 14:55 14:55 14:30 14:30 14:55 14:55 14:30 14:30 14:55 14:55 14:30 14:30 14:55 14:55 

 

 
 

TYGODNIOWY ROZKŁAD DOWOZU UCZNIÓW AUTOBUSEM 
SZKOLNYM (GIMBUSEM) DO ZESPOŁU SZKÓŁ W LEKOWIE W 

ROKU SZKOLNYM 2011/2012 
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Miejscowość Kl.”O” Kl.I Kl.II Kl.III Kl.IV Kl.V Kl.VI IG IIG IIIA.G IIIB.G 

Jastrzębniki - - 1 - 2 - - - - - 1 

Przymiarki - - 1 - - - - - - - 1 

Krosino 4 6 3 2 4 5 3 5 2 4 3 

Bystrzyno - - 1 - - - - - 1 - - 

Niemierzyno - 1 1 - 1 - 1 1 - - 1 

Rogalino 1 - 1 - 3 1 - 2 2 2 4 

Dobrowola 1 - - - - - - - - - - 

Razem: 6 7 8 2 10 6 4 8 5 6 10 
 

 

Ilość dowożonych dzieci do szkoły wg kl. Gimnazjum PKS 

 
Miejscowość Kl. I Kl. II Kl.III a Kl.III b Razem 

Berkanowo 2 - - - 2 

Ząbrowo 2 1 1 - 4 

Klępczewo 2 3 1 6 12 

Rusinowo 2 - - - 2 

Bełtno 1 - 2 - 3 

Cieszyno - - 1 - 1 

Kartlewo 1 - 1 1 3 

Międzyrzecze 1 1 3 - 5 

Stary 
Przybysław 

1 1 - - 2 

Kowanowo - 2 1 - 3 

Razem dowożonych dzieci przez PKS 37 

 

Lekowo 6 11 2 1 20 

Razem dzieci z Lekowa G 20 
 

 

Autobus szkolny  - Gimnazjum  

 

Jastrzębniki - - - 1 1 

Przymiarki  - - - 1 1 

Krosino  5 2 4 3 14 

Bystrzno  - 1 - - 1 

Niemierzyno   1 - - 1 2 

Rogalino  2 2 2 4 10 
Razem dowożonych dzieci przez gimbus szkolny – 29 
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Autobus szkolny – Gimbus 01.10.2011 
 

Dni tygodnia 

Kowanowo – 

Oparzno-Lekowo 

(T.Piotrowska) 

Oparzno- 

Przybysław 

(D.Seżysko) 

Lekowo- 

Rusinowo 

Kolonia 

Rusinowo 

(1 kurs-A.Kruk) 

Poniedziałek 7:15 12:30 

13:00 (Kolonia R) 

14:00 

15:00 

Wtorek 7:15 11:35 

13:00 (Kolonia R) 

14:00 

15:00 

Środa 7:15 12:30 

13:00 (Kolonia R) 

14:00 

15:00 

Czwartek 7:15 12:30 

13:00 (Kolonia R) 

14:00 

15:00 

Piątek 7:15 12:30 

13:00 (Kolonia R) 

14:00 

15:00 

 
Dowozy – „Żaczek” od 19 – 30.09.2011 

 

Dni tygodnia Oparzno - Przybysław Lekowo - Rusinowo 

Poniedziałek 12:30 
14:00 

15:00 

Wtorek 11:35 
14:00 

15:00 

Środa 12:30 
14:00 

15:00 

Czwartek 12:30 
14:00 

15:00 

Piątek 12:30 
14:00 

15:00 

 

 

Uruchomiono „ Żaczka”, aby zapewnić transport do szkoły najmłodszym 

dzieciom z oddziału „0” oraz klas I i II. Dzięki takiemu rozwiązaniu dzieci nie 

będą musiały czekać na autobus kilku godzin, tylko zaraz po skończonych 

lekcjach będą rozwożone do domów.  
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TYGODNIOWY ROZKŁAD DOWOZU UCZNIÓW AUTOBUSEM SZKOLNYM 
(GIMBUSEM) DO FILII SZKOŁY PODSTAWOWEJ W OPARZNIE W ROKU 

SZKOLNYM 2011/2012 
 

Dowozy - rok szkolny 2011/2012 Szkoła Podstawowa – Oparzno 
 
Dowóz dzieci rano do szkoły - (autobus szkolny) 
Kowanowo – 7:15 (przystanek) 

Rusinowo – 7:20 (świetlica) 

Śliwno – 7:25 (przystanek) 

Osowo – 7:30 (przystanek) 

Łąkowo – 7:35 (świetlica) 

Lipce 7:40 (przystanek) 

Powrót do domu - (autobus szkolny) 
 

I kurs wyjazd z Oparzna - 12:50 

II kurs wyjazd z Oparzna – 13:45 Lipce -12:55Lipce – 13:50Łąkowo – 

13:00Łąkowo – 13:55Osowo – 13:05Osowo – 14:00Śliwno – 13:10Śliwno 

– 14:05Rusinowo – 13:15Rusinowo – 14:10Kowanowo – 13:20Kowanowo 

– 14:15 

Autobus PKS - dowóz do szkoły 

Przybysław – 7:41 (świetlica) 

Gola Górna – 7:46 (przystanek) 

 

Autobus PKS - powrót do domu 14:08 (spod szkoły) 
 
Kierownik Referatu Oświaty UG Pan Sebastian Basiejko zreferował także 

przebieg transportu dzieci niepełnosprawnych do szkół.  

 

Rok szkolny 2011/2012 -Dowóz uczniów z terenu Gminy Świdwin do Szkoły 

Specjalnej w Sławoborzu Filia w Świdwinie (Opel Vivaro)  

Kurpińska Paulina (Lekowo) 

Dzierżak Emil (Ząbrowo) 

Codziennie 

Dojazd – 10.00 – 10.15 

Odjazd – 14.15 – 14.30 

Zięba Michał (Ząbrowo) Dojazd codziennie na 8.00 

Odjazd: Pn – Pt – 14,20 

Szczęśniak Karol (Bierzwnica) 

 

Dojazd codziennie na 8.00 

Odjazd codziennie o godz. 12.30 

Tabaszewska Weronika (Klępczewo) Dojazd codziennie na godz. 8.00 

Odjazd 13.10 

Chmielewski Rafał (Niemierzyno) 

Białoskórska Margarita (Rogalino) 

Dojazd codziennie na 8.00 

Odjazd: Pn-Śr. 14.20Cz.-Pt. – 13.30 
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Dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkoły specjalnej  

 

Zakup biletów PKS: 

Szkoła Podstawowa  

- 2 osoby + jeden opiekun 

Gimnazjum 

8 osób + jeden opiekun 

Uczniowie dowożeni z terenu Gminy Świdwin samochodem 

7 osób + jeden opiekun  

Dzienna trasa samochodem wynosi 250 km 
 

 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba dociekał, jak kształtuje się 
poziom zatrudnienia nauczycieli na obszarze Gminy.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec zaznaczył, że Gmina ze swej strony uregulowała 

wszystkie kwestie związane z odprawami dla nauczycieli. Na ten cel 

przeznaczono 380 tys. zł. Gmina jest rozliczona z nauczycielami. Nie wniesiono 

przeciwko gminie w tej sprawie żadnych odwołań czy też spraw sądowych.  

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska podkreśliła, że pełen obraz sytuacji 

finansowej po reorganizacji szkół będzie widoczny najwcześniej po zakończeniu 

roku kalendarzowego.  

 

Ad. 3. PODSUMOWANIE PRACY SZKÓŁ – WYNIKI NAUCZANIA 
Podsumowanie pracy szkół – wyniki nauczania 

 

SSzzkkoołłyy  PPooddssttaawwoowwee   

wyniki 2009 2010 2011

w Bierzwnicy średnia klasy: 23,3 22,33 27,50

w Oparznie średnia klasy: 16,31 23,72 22,17

w Rusinowie średnia klasy: 15,75 20,5 21,44

w Lekowie średnia klasy: 25,76 21,3 23,88

w Klępczewie średnia klasy:
19,4 16,4 27,00

 

GGiimmnnaazzjjuumm    
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Wyszczególnienie  Część 
matematyczno- 
przyrodnicza   

Część  
humanistyczna  

Część 
matematyczno-  
przyrodnicza 

Część  
humanistyczna 

Część 
matematyczno-
przyrodnicza  

Część 
humanistyczna 

 2009 2010 2011 

G. Bierzwnica 31,12 28,5 23,63 30,58 33,87 31,27 

G. Lekowo 31,00 37,00 28,97 29,71 37,00 31,38 

G. Oparzno 
33,76 21,42 20,48 27,32 17,29 19,14 

 

  

 

Wyszczególnienie  Część 
matematyczno- 
przyrodnicza   

Część  
humanistyczna  

Część 
matematyczno-  
przyrodnicza 

Część  
humanistyczna 

Część 
matematyczno-
przyrodnicza  

Część 
humanistyczna 

 2009 2010 2011 

G. Bierzwnica 31,12 28,5 23,63 30,58 33,87 31,27 

G. Lekowo 31,00 37,00 28,97 29,71 37,00 31,38 

G. Oparzno 
33,76 21,42 20,48 27,32 17,29 19,14 

 

 

 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się z prośbą o 

wyjaśnienie przyczyn niskiego poziomu ocen na teście kompetencyjnym 

uczniów gimnazjum w Oparznie oraz wnioskował o zobrazowanie ilu uczniów 

ubyło z obszaru gminy.  

 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że niskie wyniki z testu są 
potwierdzeniem słuszności decyzji o likwidacji szkoły w Oparznie. Docierały 

pogłoski o tym, jak podchodzono do nauczania w tej szkole. W odpowiedzi na 

decyzję o likwidacji szkoły dzieci nie były już od marca uczone.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Lekowie Pani Elżbieta Wachowiec przedstawiła, 

jak kształtuje się liczba uczniów w Lekowie.  

W Gimnazjum w Lekowie powinno być 119 uczniów, ubyło 34, co stanowi 

łącznie 2 oddziały, czyli 70 godzin nauczycielskich, co przekłada się na 3 etaty 

nauczycieli.  

W Szkole Podstawowej w Lekowie powinno być 129 dzieci jest obecnie 134 

uczniów. 

W szkole filialnej w Oparznie, w klasach 1-6 powinno być 82 dzieci, a uczy się 
55 dzieci.  
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Radna Pani Justyna Twardys zapytała, czy w przypadku powrotu dzieci 

ze szkóły ze Starogródka do szkół na obszarze gminy Świdwin czy podręczniki i 

program nauczania pozostaną bez zmian.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Lekowie Pani Elżbieta Wachowiec odpowiedziała, 

że rodzice muszą wziąć pod uwagę taką ewentualność, że ze zmianą szkoły 

wiązać się może także konieczność zmian podręczników.  

Radny Pan Henryk Mich stwierdził, że na podstawie opinii zasłyszanych 

od mieszkańców Rusinowa nie spodziewałby się powrotu uczniów do szkół na 

obszarze gminy. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Antoni Giluk dociekał, jak 

kształtuje się poziom zatrudnienia w szkołach po reorganizacji.  

Pytał ile osób jest zatrudnionych na etatach nauczycielskich, a ile jest osób 

zatrudnionych do obsługi.  

Odpowiedzi na pytanie udzieliły Dyrektor Zespołu Szkół w Lekowie Pani 
Elżbieta Wachowiec i Dyrektor Zespołu Szkół w Bierzwnicy Pani Irena 
Sołtowska.  
W Lekowie w gimnazjum ubył jeden oddział, za to przybył cały oddział 

przedszkolny.  

W Bierzwnicy zaś nic się nie zmieniło. Bez zmian pozostała liczba oddziałów 

oraz liczba zatrudnionych w szkole nauczycieli.  

 Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba pytał o przeznaczenie 

budynków po zlikwidowanej szkole w Klępczewie oraz w Rusinowie.  

 Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że zgodnie z 

postanowieniami ustawy na obszarze gminy musi powstać Dom Pomocy 

Środowiskowej. Przeznaczony na ten cel został budynek po szkole w 

Klępczewie. W celu realizacji tego projektu niezbędne jest przygotowanie 

odpowiedniej dokumentacji projektowej. 

W budynku w Rusinowie miała powstać prywatna szkoła, jednak inwestor ma 

problemy z rejestracją w Kuratorium Oświaty. 

Projekt powstanie raczej pod  egidą SOS Wioski Dziecięcej z Karlina. 

Kuratorium pozwala im uruchomić szkołę od 1 września 2012 r. Jeżeli 

zdecydują się na inaugurację w tym terminie, to przez cztery miesiące będą 
musieli prowadzić szkołę na własny koszt. Ich działalność będzie uwzględniona 

dopiero w budżecie na 2013 r. 

Jeszcze w tym temacie nie została podjęta żadna konkretna decyzja. 

 Radna Pani Justyna Twardys dociekała, czy budynek po szkole w 

Klępczewie będzie objęty ochroną. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że Gmina prawdopodobnie 

zainstaluje na tym budynku monitoring.  

 Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba stwierdził, ze należałoby 

rozważyć, czy zatrudnienie pracownika do ochrony budynku nie byłoby 

korzystniejsze finansowo.  
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 Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział, że miesięczny koszt 

monitoringu oscyluje w granicach 200-300 zł miesięcznie. Do Wójta docierają 
także sygnały o próbach włamań do budynku szkoły w Oparznie. Tam także 

należałoby zainstalować ze dwie kamery.  

 Kierownik Referatu Oświaty Urzędu Gminy Pan Sebastian Basiejko 

zreferował, jak zmienił się  poziom zatrudnienia nauczycieli w szkołach na 

obszarze Gminy po reorganizacji. 

Na dzień 31,03,2010 r zatrudnionych było 58 nauczycieli, dawało to 68,74  

etatów w pełnym wymiarze czasu pracy. 

Na dzień 10,09,2011 r mamy 45,58 etatów w pełnym wymiarze czasu pracy. 

Na podstawie wyliczeń wynika, że jest różnica w wysokości 13 etatów w 

pełnym wymiarze. 

Ze szkoły w Oparznie dziewięciu nauczycieli nie otrzymało odpraw, ponieważ 
podjęli pracę w innych szkołach. Dało to Gminie 140 tys. zł oszczędności. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Antoni Giluk dociekał, jak wygląda 

urealnienie pensji nauczycielskich.  

Pan Sebastian Basiejko poinformował, że dopłata do pensji będzie, ale 

mniejsza niż w latach poprzednich.  

 Pan Sebastian Basiejko powiedział ponadto, że planowane jest 

utworzenie archiwum oświatowego w hali sportowej. Dokumentacja przebiegu 

nauczania musi być przekazana do  Kuratorium do Koszalina.  

 Zastępca Wójta Pan Kazimierz Lechocki poinformował, że jest 

umówiony na spotkanie z panią prowadzącą Dom Pomocy Środowiskowej w 

Sławoborzu, co do przygotowania koncepcji działania takiego Domu.  

Niezbędna jest zmiana formy użytkowania budynku w Klępczewie. 

Gmina jest obecnie na etapie rozsyłania ofert na zapytanie co do ceny i projektu. 

Ustawodawca nakłada na Gminę określone wymogi dotyczące samego budynku 

oraz jego otoczenia, które muszą być spełnione. 

Dom Pomocy Środowiskowej będzie czynny do godz. 16, zaś boisko i całe 

otoczenie Domu będą oddane do dyspozycji mieszkańców. 

 Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Antoni Giluk dociekał, w jaki 

sposób będzie finansowany Dom Pomocy Środowiskowej.  

 Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że takie Domy są 
finansowane głównie ze środków Wojewody, Gmina zaś partycypuje w 

kosztach, gdyż jest to zadanie własne gminy. Procentowo będzie się to 

kształtować na poziomie 80% środków niezbędnych do funkcjonowania od 

Wojewody oraz 20% z budżetu gminy. W budżecie na 2012 r musimy 

uwzględnić wydatki związane z uruchomieniem i funkcjonowaniem tego 

ośrodka. 

 Zastępca Wójta Pan Kazimierz Lechocki podkreślił, iż w przypadku 

braku na obszarze Gminy Domu Pomocy Środowiskowej jesteśmy zmuszeni 

korzystać z takich obiektów innych gmin. Wiąże się to ze sporymi kosztami.  
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Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba powrócił w dyskusji do 

funkcjonowania Gminnej Hali Sportowej w Lekowie. Skierował pytanie do 

Pana Sebastiana Basiejki dotyczące wpływu otwarcia nowej hali w Świdwnie na 

działanie hali gminnej. Czy Gmina nie straci klientów. 

Pan Sebastian Basiejko zaznaczył, że największą konkurencję dla hali 

stanowią Orliki, które są bezpłatne. Hala Sportowa w Świdwinie nie podjęła 

jeszcze działalności. Orliki zaś zabierają hali klientów aż do listopada. Stali 

klienci dokonują rezerwacji więc w zakresie działalności hali niewiele się 
zmieni. Jednak hala nie przynosi dochodu, zarabia tylko na własne utrzymanie. 

Po zakończeniu zajęć pozalekcyjnych hala oddana jest do dyspozycji na ok 3 

godz. od godz. 18 do godz. 21. 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba dociekał, czy kluby 

sportowe działające na obszarze Gminy mogą trenować w okresie zimowym w 

hali. 

Pan Sebastian Basiejko zaznaczył, że spośród klubów sportowych 

funkcjonujących na obszarze Gminy pozostaje tylko klub z Łąkowa, gdyż          
„Huragan” Bierzwnica trenuje u siebie.  

Radny Pan Józef Sokołowski zapytał, czy istnieje możliwość  wynajmu 

hali do innych celów niż sportowe. 

Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że nie ma prawnej 

możliwości organizowania na obszarze szkół imprez, na których spożywany 

byłby alkohol.  

 

 
Ad. 4. WOLNE WNIOSKI  
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił uwagę na fakt, że 

materiały na posiedzenie Komisji zostały sporządzone  wyłącznie w formie 

prezentacji multimedialnej. Należało, zdaniem Przewodniczącego, sporządzić  je 

także w formie papierowej i dać każdej osobie uczestniczącej w posiedzeniu 

Komisji do dyspozycji.  

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba domagał się także 

dokładnego zobrazowania sytuacji zaistniałej w związku  z likwidacją szkół i 

łączącym się z tym faktem odejściem dzieci.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował Pana Przewodniczącego, że z 

jego wyliczeń wynika, iż gmina straciła 50% dzieci, które poszły poza obszar 

gminy do szkół. Straciliśmy 57 dzieci, co najmniej jedną szkołę. Rodzice dzieci 

w odpowiedzi na decyzję o likwidacji placówek w Rusinowie i Klępczewie, 

posłali swoje dzieci do szkół na obszarze miasta Świdwina. Dzieci z obecnej 2 i 

3 klasy gimnazjum w Oparznie przeszły prawie wszystkie do szkoły w 

Świdwinie poza dwójką dzieci, które zostały w Lekowie. 

W rezultacie w szkole w Lekowie jest o dwie klasy mniej niż prognozowano. W 

związku z tym proporcjonalnie mniejsze są koszty utrzymania szkoły. 
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Pojawiają się w związku z tym insynuacje, że dzieciom uczącym się poza 

obszarem gminy w Starogródku jest uniemożliwiony dostęp do świetlic 

wiejskich, co jest oczywistą nieprawdą.  
Często docierają do Wójta sygnały o chęci powrotu części uczniów do szkoły w 

Lekowie. 

Wójt Pan Zdzisław Pawelec podkreślił, że szczegółowe dane dotyczące 

funkcjonowania szkół będą udostępnione w  materiałach na Komisji Wspólnej 

oraz na październikowej sesji Rady Gminy.  

 Radny Henryk Mich zwrócił się do Wójta z prośbą o pomoc przy 

podziale środków z Funduszu Sołeckiego. Radę Sołecką stanowią członkowie 

OSP oraz członkowie zespołu „ Dąbrowiacy”, którzy wszystkie środki 

rozdysponowali między siebie.  

 Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska poinformowała Radnego Pana 

Henryka Micha, że środkami z Funduszu Sołeckiego nie muszą dysponować 
członkowie Rady Sołeckiej. Aby skutecznie podzielić środki tam zgromadzone 

wystarczy zgromadzenie co najmniej 15 dorosłych mieszkańców wsi. 

Radny Pan Henryk Mich poinformował Wójta, że mieszkańcy Rusinowa 

domagają się spotkania z Wójtem w sprawie szkoły.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że spotkanie z mieszkańcami 

w sprawie szkoły w Rusinowie jest zaplanowane na dzień 4 października.  

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zasugerował, że o 

podziale środków we wsi powinni decydować wszyscy mieszkańcy, a w 

kwestiach spornych powinno odbywać się głosowanie.  

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się do Przewodniczącej 

Komisji z wnioskiem, aby na następnym posiedzeniu Komisji przyjrzeć się 
działalności świetlicy wiejskiej w Rusinowie. 
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